本土諮商心理學學刊論文稿件審查意見表(質性研究類) 
	論文題目： 

	送審日期：  年  月  日

	審查項目與評分比例
	評分標準
	評語

	評
分
標準
	一、文字與組織評分(20％)

	1.文字運用能力
（1）文字是否清晰易讀
（2）使用的專有名詞、術語是否妥當
2.組織架構，體系完整與嚴密程度
（1）論文的組織與結構是否嚴謹、有系統、具說服力
（2）標題段落是否適當
（3）論文格式是否符合規定
	

	
	二、研究內容與觀點評分(20％)
	1.文獻蒐集之完整性
（1）文獻評論是否適切與周詳
（2）參考資料是否具豐富度與新近性
2.研究主題、觀點的邏輯性與適切性
3.研究動機、目的與重要性的描述是否清晰、適切
	

	
	三、研究方法與步驟評分(30％)
	1.研究方法之適切性
（1）就研究問題的性質而言，採用的研究方法是否適切
（2）就研究主題的內涵而言，採用的分析方法是否適切
2.研究步驟之可行性（研究的執行過程，特別是資料收集與分析的過程，是否能如實反映其研究方法與研究典範）
3.研究的可信賴度
（1）研究者的準備度（方法訓練與研究主題的相關經驗）
（2）訪談大綱或資料收集方式是否適切
（3）資料三角校正的方式與過程是否適切
（4）研究結果與研究結論的呈現是否適切
	

	
	四、創見與貢獻評分(20％)
	1.研究結果與討論的呈現有其創意與特色
2.研究結果具有獨特見解與創新性
3.研究成果對學術探討、實務應用具有特殊貢獻與參考價值
4.研究能以含攝文化的觀點加以論述(鼓勵但未視為必要條件)
	

	
	五、研究倫理的考慮評分(10％)
	1.研究者(研究團隊)的研究倫理訓練
2.對研究參與者隱私與安全的保護
3.是否取得研究參與者的知後同意
4.是否有通過研究倫理審查(鼓勵但未視為必要條件)
	

	
	總   分
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建
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	□  1.同意刊登。(80分以上)
□  2.修改後刊登。(75-79分)
□  3.修改後再審。(70-74分) （將邀請原審查者擔任再審）
□  4.不宜刊登。(69分以下)
□  5.其他，請說明：

	審查委員
	
	日期
	     年    月    日


備註：「本土諮商心理學學刊」（Journal of Counseling Psychology）推動本土化研究，刊登有關心理衛生、輔導、諮商心理、臨床心理、復健諮商、社會工作、精神醫學、精神護理、職能治療、語言治療、特殊教育、員工協助方案等與助人專業相關學科之學術專論與實務專論為主。發行的主要目的在於鼓勵學術發表，以擴大學術交流，提昇學術研究風氣。本刊亦積極推動含攝華人文化（Chinese Culture Inclusive）的心理學與心理諮商研究風氣。
Journal of Indigenous Counseling Psychology: Paper Submission Review Form  (Qualitative Research)
	Title:

	Date of Submission: YY/MM/DD

	Review Items and Score Ratio
	Scoring Criteria
	Comments

	Scoring Criteria
	I. Rhetoric and organization (20%)
	1.Ability to use text
(1)Is the text legible and readable?
(2)Are proper nouns and terms used appropriately?.
2.Organizational structure, integrity and focus.
(1) Is the structure of the paper focused, systematic and persuasive?
(2)Are titles and paragraphing appropriate?
(3)Does the paper format conform with requirements?
	 

	
	II. Research content and perspective (20%)
	1. Integrity of literature review
(1) Is the discussion of the literature appropriate and detailed?
(2)Richness and novelty of reference materials.
2.Logic and relevance of research topic and perspective.
3.Are the motivation, purpose, and importance of the research clear and appropriate?
	

	
	III. Research methods and steps (30%)
	1. Relevance of research methods
(1) Are the research methods used appropriate to the nature of the research questions? 
(2)Are the analysis methods used appropriate to the content of the research topic? 
2.  Feasibility of research steps(Can the research implementation, especially the data collection and analysis process, accurately reflect the research methods and research paradigm）?
3. Research reliability
(1) Researcher readiness（Training in the methods used and research experience).
(2) Is the interview outline or data collection method appropriate?
(3) Are the data triangulation methods and process appropriate?
(4) Are research findings and conclusions appropriately presented? 
	

	
	Ⅳ. Originality and contribution (20%)
	1. Research findings and discussion presentations are creative and unique.

2. Research findings are unique and innovative.
3. Research findings have unique contributions and reference value for academic exploration and practical application.
4. The research can be discussed from a culturally inclusive perspective (encouraged but not required).
	

	
	V. Research ethics consideration points (10％)
	1. Researchers (research team) are trained in research ethics.
2. Protected the privacy and safety of research participants.
3. Is informed consent obtained from the research participants？
1. Passed research ethics review? (Encouraged but not required).
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	□ 1.Agree to publish.(80 points or above).
□ 2.Will publish after the revision.(75-79 points)
□ 3.Will review again after improvement. (70-74 points) (the original 

reviewers will be reviewers in the re-review).
□ 4.Unsuitable for publication. (69 points or less)
□ 5.Other. Please describe:

	Reviewers 
	 
	Date
	YY/MM/DD

	
	
	
	
	


Note: The Journal of Indigenous Counseling Psychology promotes localized  research. The Journal mainly publishes academic and practice monographs pertaining to helping professions such as mental health, guidance, counseling, counseling psychology, clinical psychology, rehabilitation counseling, social work, psychiatry, psychiatric nursing, occupational therapy, speech therapy, special education and employee assistance programs. The primary purpose of the Journal is to encourage academic publications to expand educational exchanges and enhance academic research. The Journal also actively promotes a Chinese Culture Inclusive climate in psychology and counseling psychology research.

